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EL TEMA

Es va aprovar en el Ple Extraordinari del passat mes de juny amb el vot en contra 
d'Acord SVT, fet que va obligar a decantar la votació amb el vot de qualitat de l'alcalde

Canvi en el coefi cient de l'IBI 
a Sant Vicenç, pas necessari per 
actualitzar el cadastre municipal

El ple municipal de l'Ajuntament de 
Sant Vicenç de Torelló va aprovar, en 
el Ple Extraordinari d'aquest passat 
mes de juny, la modifi cació del coefi -
cient impositiu a aplicar en l'Impost 
sobre Béns Immobles a Sant Vicenç de 
cara a l'any 2025, pas previ i necessari 
per seguir amb l'actualització cadas-
tral sol·licitada per l'Ajuntament el 
passat 2023.

El cadastre que regeix actualment 
les fi nques de Sant Vicenç de Tore-
lló data del 1986 i, per aquest motiu, 
molts dels edifi cis compten amb una 
classifi cació cadastral incorrecta o, 
fi ns i tot, desfasada. Per aquest motiu, 
des de l'Ajuntament es va demanar a 
l'Ofi cina del Cadastre l'actualització 
d'aquesta informació municipal, que 

afectarà directament l'IBI de tots els 
immobles de Sant Vicenç. L'increment 
en el coefi cient de l'IBI, que ha pas-
sat de 0,9 a 0,92, es deu al fet que, 
en aquest primer any, s'aplicaran les 
rebaixes d'IBI de manera immediata, 
però no els increments, que s'allarga-
ran a 10 anys (peça complementària).

D'aquesta manera, des de l'Ajunta-
ment no es busca recaptar més diners 
a través de l'IBI en un futur imme-
diat, sinó que aquest canvi es fa amb 
l'objectiu de posar al dia un document 
que data del 1986, de fa quasi 40 anys, 
que ja havia quedat totalment desfa-
sat. Properament des de l'Ofi cina del 
Cadastre s'informarà dels nous valors 
cadastrals i s'obrirà un període de 
consultes i al·legacions.

La revisió cadastral portarà 
variacions en les quotes d'IBI als 
veïns de Sant Vicenç, però les 
modifi cacions no s'aplicaran de 
manera immediata. En el cas de 
les reduccions, sí que es refl ecti-
ran directament en la quota del 
2025, però en el cas dels incre-
ments aquests s'aplicaran a 10 
anys vista a través d'un coefi cient 
que regularitzarà la quota a poc a 
poc. Per aquest motiu, en el futur 
més proper s'ha incrementat el 
coefi cient d'IBI fi ns a 0,92.

Coefi cient a 10 anys vista 
per als increments d'IBI
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politica municipal

Ple Ordinari del 27 de març del 2024

Aprovació del reconeixement del factor de localització al 
Sr. Sergi Portell, peó de la brigada municipal

SUMEM Acord 
SVT

SUMEM Acord 
SVT

Aprovació de l'acta del Ple Ordinari del 
31 de gener del 2024

APROVAT PER UNANIMITAT

APROVAT PER UNANIMITAT

APROVAT PER UNANIMITAT

APROVAT PER UNANIMITAT

APROVAT PER UNANIMITAT

Aprovació de la modifi cació de les ordenances de 
piscina municipal, casal d'estiu i lloguer d'equipaments

Sol·licitud de pròrroga del conveni entre el Departament 
de Drets Socials per al Servei d'Atenció a la Gent Gran

Designació del representant de la comissió de 
seguiment en competències de recollida de residus

Delegació de la competència del sorteig de membres de 
meses electorals del Ple a la Junta de Govern Local

Ratifi cació de la resolució d'alcaldia número 2024-0105 
de data 24 de febrer del 2024

Ratifi cació de la resolució d'alcaldia desestimant el 
recurs interposat per Construccions, Àrids i Formigons

APROVAT PER UNANIMITAT

Ple Extraordinari del 17 d'abril del 2024

Elecció dels membres de les meses electorals de les 
eleccions al Parlament de Catalunya del 12 de maig

SUMEM Acord 
SVT

Aprovació de l'acta del Ple Ordinari del 
27 de març del 2024

APROVAT PER UNANIMITAT

APROVAT PER UNANIMITAT

Determinació de les aportacions als grups, concreció del 
seu retiment de comptes i modifi cació de les bases

Aprovació de l'increment del 2% i l'addicional del 0,5% a 
les retribucions del personal de l'Ajuntament

Recuperació de la possessió de la caseta de Correus de 
Borgonyà com a domini públic

Designació del representant a l'Associació de Municipis i 
Entitats per l'Aigua Pública (AMAP)

APROVAT PER UNANIMITAT

APROVADA PER UNANIMITAT

Resum dels plens municipals 
de l'Ajuntament de Sant Vicenç
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politica municipal

Ple Extraordinari Urgent del 14 de maig del 2024

Aprovació de l'acta del Ple Extraordinari del 
17 d'abril del 2024

Aprovació de l'expedient d'implantació del servei de 
recàrrega de vehicles elèctrics a Sant Vicenç

Aprovació provisional de l'ordenança reguladora del 
preu públic pel servei de recàrrega de vehicles

Ratifi cació de la convocatòria extraordinària amb 
caràcter urgent del Ple

Elecció dels membres de les meses electorals de les 
eleccions al Parlament Europeu del 9 de juny

APROVAT PER UNANIMITAT

APROVAT PER UNANIMITAT

APROVAT PER UNANIMITAT

Ple Ordinari del 29 de maig del 2024

Ple Extraordinari del 27 de juny del 2024

Aprovació de la modifi cació de l'ordenança referent a la 
prestació de serveis assistencials a Sant Vicenç

Aprovació del reconeixement extrajudicial de crèdits i 
aprovació de la modifi cació de crèdit 4/2024

Aprovació de les actes del Ple Extraordinari Urgent del 
14 de maig del 2024

Aprovació provisional de la modifi cació de l'ordenança 
fi scal de l'Impost sobre Béns Immobles

Aprovació de les bases reguladores per la concessió 
d'ajudes a alumnes universitaris i de graus superiors

Aprovació de les xifres del padró d'habitants a data d'1 
de gener del 2024 a Sant Vicenç

APROVADES PER UNANIMITAT

APROVAT PER UNANIMITAT

APROVAT PER UNANIMITAT

APROVAT PER UNANIMITAT

Recordeu que tots els plens es poden seguir en 
directe al canal de YouTube de l'Ajuntament 

de Sant Vicenç de Torelló amb aquest codi QR. 

SUMEM Acord 
SVT

SUMEM Acord 
SVT

SUMEM Acord 
SVT
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sostenibilitat

Aprofitant el romanent de la subvenció atorgada per la Diputació de Barcelona s'han fet 
millores per instal·lar les plaques que donaran servei a la comunitat energètica Lloriana

Millores a les naus de la brigada 
a Vila-seca i Borgonyà per 
instal·lar-hi plaques solars

L'Ajuntament de Sant Vicenç de 
Torelló ha executat, aquests darrers 
mesos, una sèrie d'importants millo-
res a les naus municipals de Borgonyà 
i Vila-seca per preparar-les per a la 
instal·lació de les plaques fotovoltai-
ques que se cediran a la comunitat 
energètica Lloriana. Aquestes són 
les darreres de les tres cobertes 
cedides pel consistori a la comunitat 
energètica de Sant Vicenç, juntament 
amb la coberta del pavelló municipal, 
però per tal de tirar endavant amb el 
projecte era necessari aplicar unes 
millores tant estructurals com en 
les instal·lacions elèctriques que fes 
aquests espais viables per a l'ús que 
se'ls vol donar. Tot el conjunt d'actua-
cions han significant una inversió de 
més de 440.000 euros, finançats a 

través d'una subvenció de la Diputació 
de Barcelona

L'apartat elèctric ha estat el que 
més s'ha treballat, ja que s'havien de 
posar al dia tots dos equipaments 
per tal de poder processar l'energia 
que generaran les plaques quan s'hi 
instal·lin. Concretament, en el llistat 
de millores hi ha noves connexions 
elèctriques i la instal·lació de nous 
quadres per adaptar-se a la legalitat 
actual. A més de centrar-se en el ves-
sant més elèctric, en el pla de millores 
també s'ha treballat en les bigues de 
la nau de Borgonyà, on s'hi ha aplicat 
un tractament per evitar i combatre 
els corcs, com al recinte de Vila-seca, 
on es va construir una marquesina 
per instal·lar-hi a sobre més plaques i 
incrementar la producció total.

Les millores 
s'han centrat en 
la instal·lació 
elèctrica de tots dos 
espais i també en 
la preparació de 
les estructures per 
aguantar el pes de 
les plaques solars
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SOSTENIBILITAT

Durant els darrers mesos s'han realitzat importants inversions per reparar fuites d'aigua,  
i recentment s'han sumat més de 500.000 euros en subvencions per continuar-hi treballant

Reducció del 40% de consum 
d'aigua gràcies a les millores  
en la xarxa de subministrament 

L'Ajuntament de Sant Vicenç de 
Torelló ha aconseguit, en els darrers 
mesos, reduir el consum d'aigua 
municipal en prop del 40% gràcies a 
importants reparacions en la xarxa 
d'aigua que han permès que el muni-
cipi ja es trobi dins dels paràmetres 
fixats per l'Agència Catalana de 
l'Aigua (ACA) davant d'una situació 
d'alerta per sequera com la que ens 
trobem actualment. Les actuacions 
i reparacions han tingut lloc en bona 
part de la xarxa de subministrament 
arreu del municipi, però sobretot a 
Borgonyà, on hi havia la majoria de 
les fuites més importants detecta-
des, passant de 20.000 metres cú-
bics d'aigua subministrats el passat 
mes de desembre als 6.000 metres 

cúbics que es van registrar aquest 
passat mes de juny. 

Totes aquestes millores s'han 
executat des de l'Ajuntament, que 
ha realitzat importants inversions 
per assegurar que la reparació inte-
gral de la xarxa de subministrament 
envellida present al municipi eviti 
malbaratar aigua, però recentment 
s'han aprovat diversos ajuts que 
permetran continuar amb aquestes 
actuacions de renovació. Concreta-
ment, s'han atorgat més de 500.000 
euros (237.500 euros per part de 
la Diputació i 278.806 de l'ACA) per 
continuar aplicant aquestes millores 
que han permès reduir dràsticament 
el consum d'aigua a Sant Vicenç de 
Torelló en els darrers mesos.

S'han atorgat 
ajudes de més de 
500.000 euros per 
continuar millorant 
i renovant la xarxa 
d'abastament, fet 
que ja ha permès 
reduir el consum de 
manera dràstica
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sostenibilitat

L'Ajuntament de Sant Vicenç de To-
relló ha iniciat aquest 2024 un pro-
grama d'atenció ciutadana i gestió 
d'aus urbanes al municipi, a través 
de l'empresa Biodiversitat.cat, espe-
cialista en la gestió d'aquesta fauna. 
Es tracta d'un programa que consis-
teix en l’atenció ciutadana de totes 
aquelles consultes relacionades amb 
la presència de molèsties derivades 
de les aus urbanes. 

Tots aquells veïns que pateixin 
problemes d’aquesta tipologia poden 
adreçar-se a l’Ajuntament, indicant 
el problema que tenen i facilitant les 
dades de contacte o fer-les arribar 
a través de la bústia web de l'Ajun-
tament. El programa va iniciar-se en 
aquest primer semestre del 2024, i 
des de l’empresa Biodiversitat.cat es 
van posar en contacte amb els veïns 
i veïnes afectats per programar 
visites per atendre la problemàti-
ca i assessorar sobre mesures per 
reduir les molèsties.

Un cop registrades les incidèn-
cies, s'ha aconseguit fer un mapatge 
de les problemàtiques i properament 
es realitzaran captures controlades i 
autoritzades pel Departament d'Ac-
ció Climàtica de la Generalitat.

Pla d'acció i atenció contra les aus 
urbanes a Sant Vicenç de Torelló
A través de l'empresa Biodiversitat.cat, s'ha iniciat el procés de gestió d'aquesta fauna urbana

Amb l'entrada de la primavera 
va arribar, un any més, la plaga 
de l'eruga del boix, que ja porta 
diversos anys afectant aquesta 
vegetació arreu de la comarca. Per 
evitar que s'estengui i malmeti la 
vegetació ornamental del nostre 
municipi, el passat mes d'abril es 
van aplicar tractaments fitosani-
taris per protegir els boixos de la 
primera aparició de l'any d'aquesta 
plaga d'erugues.

Tractaments fitosanitaris 
per combatre la plaga de 
l'eruga del boix a Borgonyà
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VIDA SOCIAL

Vila-seca celebra una 
concorreguda Festa Major
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VIDA SOCIAL
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vida social

Sant Vicenç de Torelló va tornar a gaudir, un any més 
coincidint amb la Setmana Santa, les melodies de les 
Caramelles que tant ens agraden en aquestes dates 
assenyalades. De la mà dels i les caramellaires de Sant 
Vicenç, encarregats de preservar aquesta tradició al 
nostre poble, una Pasqua més la música i melodies van 
omplir els carrers i places del nostre municipi.

Setmana Santa de tradició i música de la 
mà de les nostres tradicionals Caramelles

Sant Vicenç de Torelló, Vila-seca i Borgonyà van 
tornar a rebre, acompanyada d'una bona multitud de 
gent, una Flama del Canigó que va recórrer un any 
més els tres nuclis urbans. Com ja és tradició, la rebu-
da de la Flama del Canigó va venir també acompanya-
da d'un brindis amb cava i coca per donar el tret de 
sortida a una de les nits més màgiques de l'any.

La Flama del Canigó arriba a Sant 
Vicenç en una nit màgica de Sant Joan

Aquest any 2024 ens ha portat a 
Sant Vicenç de Torelló dos nous 
llibres amb arrels al nostre municipi 
i la seva gent, presentats durant 
aquest primer semestre d'any i coin-
cidint amb la diada de Sant Jordi. 

El primer dels llibres, Nines 
de colònia, escrit per Eva Alcalà i 
il·lustrat pel seu fill Martí Sunyer, 
s'ha publicat amb l'objectiu d'expli-
car als més petits com era la vida a 
la colònia de Vila-seca, inspirant-se 
en històries reals. Aquest llibre el va 
editar l'Ajuntament de Sant Vicenç 
per la diada de Sant Jordi i es va 
presentar dins dels actes de la Fes-
ta Major de Vila-seca.

El segon llibre es resumeix molt 
bé en el seu títol, Escola Lloriana, 
una experiència didàctica de treball 
de llengües, escriptura col·lectiva 
i representació teatral. Es tracta 
d'un llibre que recull diferents textos 
elaborats per alumnes de sisè de 
l'escola i que va recollir durant anys 
Pep Artero. Aquest llibre es va pre-

Editats dos llibres amb arrels  
i història a Sant Vicenç de Torelló
Parlen de la vida a la colònia de Vila-seca i de la metodologia de l'Escola Lloriana

sentar el dia 16 de maig i va comptar 
amb una representació teatral per 
part d'exalumnes de l'escola, con-

cretament de l'obra El tanatori, que 
a causa de la covid no s'havia pogut 
fer en el seu moment.
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vIDA SOCIAL

Borgonyà va tornar a ser, un es-
tiu més, l'epicentre de la cultura 
a la fresca gràcies a l'arribada del 
Borgonyà Sona, la proposta cultural 
que omple els divendres i diumen-
ges del mes de juny i part del juliol 
de la millor cultura a la fresca per a 

tots els veïns i veïnes del municipi. 
En total, aquest 2024 es van pro-
gramar un total de 12 propostes, la 
majoria d'elles de caràcter musical, 
però també amb una jornada de 
cinema, el darrer diumenge del mes 
de juny. Com ja ens té acostumats 

aquesta iniciativa, la rebuda per part 
del públic va tornar a ser excel·lent, 
pràcticament omplint totes les pro-
postes que es van programar, que 
van tornar a destacar per la varietat 
en els estils i grups musicals que ens 
va deixar l'edició d'aquest 2024.

Un mes sencer de música i cinema 
de la mà d'un nou Borgonyà Sona
Fins a 11 propostes musicals i una de cinema van acostar la millor cultura a la colònia

Un estiu més, Sant Vicenç de To-
relló, Borgonyà i Vila-seca s'omplen 
de cultura amb l'estrena d'una nova 
edició del Festival d'Estiu. Un total 
de quatre propostes s'allargaran 
durant els dijous del mes de juliol, 
portant música, cinema i màgia 
als tres nuclis urbans del nostre 
municipi. La participació en les 
primeres propostes organitzades 
ha estat d'allò més bona.

El Festival d'Estiu omple 
el mes de juliol de cultura
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Tauler de noticies

not
ície

s v
aria

des Tradició i èxit 
en l'escenifi cació 
d'El Divino 
a Sant Vicenç

Un any més, Sant Vicenç de Torelló 
va tornar a gaudir d'una de les nos-
tres tradicions més arrelades amb 
la representació d'El Divino, que en-
guany va tenir lloc el 23 de març en 
un cap de setmana ple de cultura al 
nostre municipi. El mateix dissabte 
de la representació va venir acom-
panyat d'una primera jornada de 
representacions i escenifi cacions 
teatrals, a més de concerts co-
rals dels diferents cors del nostre 
poble per, posteriorment, gaudir de 
l'escenifi cació del contrapàs llarg 
d'El Divino. La posada en escena va 
recórrer els carrers i places de tot 
el municipi de la mà del cor d'homes 
i dansa mixta d'Amics del Contra-
pàs Llarg, grup darrere d'aquesta 
proposta cultural tan nostra. Va 
ser una jornada d'allò més partici-
pada i concorreguda, celebrant el 
33è aniversari de la recuperació 
d'aquesta tradició i la 31a escenifi -
cació consecutiva d'aquesta tradi-
ció ja totalment arrelada al nostre 
poble. El cap de setmana d'El Divino 
a Sant Vicenç es va tancar del tot 
amb una ballada popular el Diu-
menge de Rams, proposta que va 
servir per acabar d'arrodonir un 
cap de setmana de tradició i cultura 
al poble, i que novament va tornar 
a sumar molt bona participació i 
rebuda per part dels veïns i veïnes 
que en van formar part. 

EL DIVINO

La Petita 
Biblioteca 
s'expandeix 
a primària

El projecte de la Petita Biblioteca 
va néixer el curs 19/20, de la mà 
de l’Ajuntament de Sant Vicenç de 
Torelló i amb la col·laboració de la 
Universitat de Vic, l’equip docent 
d’educació infantil de l’Escola Lloria-
na i la Llar d’Infants Els Gallarets, 
amb l’objectiu pedagògic de poten-
ciar i desenvolupar l’escolta de dife-
rents tipologies de literatures com 
ara endevinalles, poemes, contes o 
kamishibais, entre d’altres. Inicial-
ment estava destinat principalment 
als infants d’educació infantil dels 
dos centres educatius, i actualment 
ja és un projecte compartit que ja 
està del tot consolidat i amb ganes 
de continuar construint. És per 
aquest motiu que la Petita Bibliote-
ca vol créixer a educació primària, 
de manera que, al llarg d’aquest 
curs, des del centre s’ha treba-
llat per traspassar el projecte en 
aquesta etapa. Des de la Universi-
tat de Vic, i sempre amb la col·la-
boració de l’Ajuntament, s’ha pogut 
realitzar una formació dinamitzada 
per Maica Bernal i Vanessa Amat 
als mestres del centre per poder 
transmetre l’essència i els contin-
guts del projecte. D'aquesta mane-
ra, el projecte nascut fa més de cinc 
anys continua no només consoli-
dant-se, sinó també expandint-se 
a noves edats i a més infants del 
nostre municipi.

EDUCACIÓ
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tauler de noticies

Torna el Club de 
Lectura mensual
Els amants de la lectura a Sant Vi-
cenç de Torelló estan de celebració 
aquest any, ja que des de principis 
del 2024 el nostre municipi ha recu-
perat els clubs de lectura mensuals 
que acosten la literatura i incentiven 
el teixit social. El darrer dimecres 
de cada mes s'organitza una tro-
bada que va canviant de temes i de 
llibres i, de forma totalment gratuïta 
i oberta, on no cal inscriure's prèvia-
ment i on només cal portar la passió 
per la lectura i les ganes de connec-
tar amb altres ànimes literàries.

Borgonyà debat 
sobre patrimoni
La colònia de Borgonyà va donar a 
conèixer i debatre el seu patrimoni 
històric aquest passat mes de maig 
amb tres jornades dedicades al pas-
sat, present i futur d'aquest nucli urbà 
de Sant Vicenç de Torelló. La primera 
de les xerrades va servir per presen-
tar el llibre centrat en l'arquitectura i 
el model ecològic de la colònia, seguit 
d'una xerrada dedicada a donar a 
conèixer els projectes d'autoconsum 
al municipi. Finalment, la darrera xer-
rada es va centrar en el Pla Especial 
de Borgonyà i la retirada d'amiant.

Sant Vicenç, amb 
el col·lectiu LGTBI
Sant Vicenç de Torelló es va mo-
bilitzar aquest passat mes de juny 
per celebrar la diada contra la 
LGTBIfòbia, amb diferents accions 
reivindicatives i de suport a aquest 
col·lectiu. Concretament, per cele-
brar aquesta jornada es va penjar la 
bandera al balcó del consistori i, de 
la mà del Casal de Joves del munici-
pi, es van repintar les escales de la 
plaça del castell amb els colors de 
la bandera de l'arc de Sant Martí en 
suport a aquesta jornada.

L'Aplec de 
Borgonyà, un èxit
Borgonyà va tornar a organitzar i 
celebrar amb èxit, un any més, un con-
corregut Aplec ple d'activitats que va 
omplir de vida i propostes diverses la 
colònia a finals del mes de març. Com 
ja és habitual, l'Aplec va recollir pro-
postes tan tradicionals com la missa, 
la visita guiada, la ballada de gegants 
amb xocolatada o la recuperada gran 
rifa d'ous, tot ajuntant-ho amb acti-
vitats més actuals com els concerts 
de grups i DJ, una nit de cinema o una 
tarda de contacontes. Tot un èxit!

Sant Vicenç, vila 
donant de sang
En el marc de la calçotada popular 
del mes de març, el mateix diumenge 
dia 3, va tenir lloc la primera marató 
de sang del 2024, amb un total de 
86 donacions recollides (77 de sang 
i 6 de plasma). El 5 de juliol va tenir 
lloc la segona gran donació a Sant 
Vicenç, concretament al Casal de la 
Gent Gran, sumant aquesta vegada 
un total de 55 donacions de sang i 
5 de plasma. En total, en aquestes 
dues maratons de donació s'han 
sumat 141 donacions de sang i 11 de 
plasma, que ajudaran 441 pacients.

Homenatge al 
Club Tennis Taula
L'Ajuntament de Sant Vicenç de 
Torelló va retre un homenatge, 
aquest passat mes de juny, al Club 
Tennis Taula Sant Vicenç-Borgonyà, 
que aquesta temporada ha aconse-
guit proclamar-se campió de la lliga 
intercomarcal d'aquest esport. En la 
rebuda i homenatge, que va tenir lloc 
a la sala de plens de l'Ajuntament, hi 
va participar l'alcalde de Sant Vicenç, 
Enric Mayo, que va felicitar perso-
nalment els jugadors i els tècnics del 
club pels bons resultats aconseguits.
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a LA CONTRAPORTADA

Quina és la història del comerç? 
Tot va començar l’any 1949 

que el meu avi, Emili Llorà Codina, 
juntament amb la seva família es van 
establir a la fonda de la colònia. En 
aquest moment es va iniciar la crea-
ció del que és una fonda. Constava 
d’habitacions, una cuina i una petita 
botiga de queviures.

Quants anys fa que estan al 
capdavant del negoci? 

Estem darrere el taulell des de 
fa 75 anys. Concretament, tres ge-
neracions de la mateixa família han 
passat per la Fonda de Vila-seca.

Quina és la importància del 
comerç local? 

Considerem que la importància 
del comerç local és fer més poble, 
donant un servei als veïns i veïnes.

Què els diríeu als veïns i veïnes 
per animar-los a apostar pel co-

Fogons amb història
La Fonda de Vila-seca acumula ja fins a tres generacions en mans de la família Llorà, que va 
agafar les regnes d'un negoci ja històric aleshores i l'ha portat amb bona salut fins avui dia

merç local i de proximitat? 
Els animaríem a apostar pel 

comerç local ja que aquest dona 
suport a les famílies i el negoci del 
poble, creant llocs de treball. A més, 
el comerç local proposa un tracte 
més proper i adaptat a les necessi-
tats dels veïns i veïnes. I el més im-
portant, manté els nostres carrers 
actius, fent-los més agradables per 
a la gent que hi viu.

Alguna anècdota viscuda dar-
rere el taulell?

D'anècdotes en tenim moltes, 
però n'hi ha una que recordem 
especialment. Va ser el dia de Sant 
Josep, amb la fonda totalment plena 
de clients, quan de sobte es va calar 
foc a l’armari de comptadors. Va ser 
una situació de pànic, ja que vam 
haver de desallotjar ràpidament la 
gent dels menjadors. Afortunada-
ment, no va passar cap desgràcia i 
tot es va poder resoldre.

La Fonda de Vila-seca

Any de fundació:
1883

Fundadors:
Companyia Almeda Alemany

Conegut popularment com:
La Fonda de Vila-seca

Propietari o propietària:
Antoni Albi Llorà

Sector empresarial:
Hostaleria


